

# တံတုသြဝါဒစာ

နိဒါန်း

တံတုသည်ဂရိအမျိုးသားဖြစ်ပြီးခရစ် ယာ  
န်ဘာသာသို့ကူးပြောင်း၍ ရှင်ပေါလု၏  
သာသနာပြုလုပ်ငန်းတွင်ရှင်ပေါလု၏လုပ်  
ဖော်ကိုင်ဘက်နှင့်လက်ထောက်ဖြစ်လာသည်။

တံတုသြဝါဒစာသည်ကရေတေကျွန်း  
တွင်အသင်းတော်လုပ်ငန်းကိုကြီးကြပ်  
ကွပ်ကဲရန် ရှင်ပေါလုတာဝန်လွှဲအပ်ခဲ့သော  
ငယ်ရွယ်သူတံတုထံသို့ရှင်ပေါလုရေးပို့  
လိုက်သောစာဖြစ်သည်။ ယင်းစာတွင်

အကြောင်းကြီးသုံးရပ်ပါရှိပေသည်။

(၁) ကရေတေကျွန်းသားအချို့တို့အကျင့်ပျက်  
ကြပုံကိုနှလုံးသွင်းလျက် အသင်းတော်ခေါင်း  
ဆောင်တို့၌ရှိအပ်သောဂုဏ်အင်္ဂါများကိုဖော်ပြ

သည်။ (၂) အသင်းတော်ရှိအသက်ကြီးသူအမျိုး  
သားများ၊ အသက်ကြီးသူအမျိုးသမီးများ

(သူတို့ကအသက်ရွယ်သူအမျိုးသမီးများ  
အားတစ်ဆင့်သင်ကြားရန်) အသက်ရွယ်တူ

အမျိုးသားများနှင့်ကျွန်ုပ်အား မည်သို့  
သင်ကြားရမည်ကိုတံတုအားအကြံပေး

ချက်များ (၃) ခရစ်ယာ န်တို့ပြုမှုကျင့်ကြံ  
 ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍တိတုအားအကြံပေး ချက်များ။  
 အထူးသဖြင့်ခရစ်ယာ န်တို့သည် ငြိမ်းချမ်းစွာနေထိုင်၍  
 တစ်ဦးကိုတစ်ဦး ခင်မင်လျက်မုန်းတီးခြင်း၊  
 ငြင်းခုံခြင်း၊ အသင်းတော်တွင်စိတ်ဝမ်းကွဲပြားစေခြင်း  
 တို့ကိုရှောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်းသြဝါဒ ပေးလေသည်။

**အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်**

နိဒါန်း: ၁-၁-၄

အသင်းတော်အရာရှိများ: ၁-၅-၁၆

အသင်းတော်ရှိလူစုအသီးသီးတို့၏တာဝန်များ: ၂-၁-၁၅

နှိုးဆော်ချက်များနှင့်သတိပေးချက်များ: ၃-၁-၁၁

နိဂုံး: ၃-၁၂-၁၅

1 ဘုရားသခင်၏အစေခံနှင့်သခင်ယေရှု  
 ခရစ်၏တမန်တော်ဖြစ်သူ ငါပေါလုသည်  
 စာရေးလိုက်ပါသည်။

ဘုရားသခင်သည်မိမိရွေးကောက်တော်မူ  
 သောလူစုတော်၏ ယုံကြည်ခြင်းကိုပြုစု  
 ပေးစေရန်လည်းကောင်း၊ ငါတို့၏ဘာသာ

တော်ကသွန်သင်သည့်သမ္မာတရားတော်  
 အကြောင်းကို ထိုသူတို့သဘောပေါက်နား  
 လည်ကြစေရန်လည်းကောင်းငါ့ကိုရွေး

ချယ်စေလွှတ်တော်မူ၏။- 2 ထိုဘာသာတော်သည်ထာဝရအသက်ကို  
 မျှော်လင့်မှုတွင်အခြေခံပေသည်။ မုသား

နှင့်ကင်းစင်တော်မူသောဘုရားသခင်သည်  
ရှေးကပ်ကာလမတည်ရှိမီကပင် ထာဝရ  
အသက်ကိုငါတို့အားပေးတော်မူရန် ကတိထားတော်မူပေသည်။-  
3 ထိုနောက်အချိန်သင့်သောအခါ၌ထို  
ထာဝရအသက်ကိုတရားတော်အားဖြင့်  
ပေါ်လွင်ထင်ရှားစေတော်မူ၏။ ငါတို့၏  
ကယ်တင်ရှင်ဘုရားသခင်သည်ထိုတရား  
တော်ကို ငါ့အားပေးအပ်တော်မူသည်ဖြစ်ရာ  
ငါသည်ကိုယ်တော်၏အမိန့်တော်အရထို  
တရားတော်ကိုကြေညာ၏။  
4 ငါတို့နည်းတူယုံကြည်သူ၊ ယုံကြည်ခြင်းအား  
ဖြင့် ငါ၏သားစစ်ဖြစ်သူတိတုထံသို့ကျ်စာ  
ကိုငါရေးသားပေးပို့လိုက်ပါသည်။  
ခမည်းတော်ဘုရားသခင်နှင့်ငါတို့၏ကယ်  
တင်ရှင်ခရစ်တော်ယေရှုသည် သင့်အားကျေးဇူး  
တော်နှင့်ငြိမ်သက်ခြင်းကိုပေးသနားတော်မူ  
ပါစေသတည်း။\*

ကရေတေကျွန်းတွင်တိတုအမှုတော်ဆောင်ခြင်း  
5 ကရေတေကျွန်းတွင်လုပ်ဆောင်စရာရှိသေး  
သောအမှုကိစ္စအဝဝတို့ကိုစီမံဆောင်ရွက်  
ရန်နှင့် အမြို့မြို့တွင်သင်းအုပ်များခန့်ထား  
ရန်သင့်အားငါထားခဲ့၏။ ငါယခုပေးမည့်

---

\* 1:4 ၂ကော၊ ၈:၂၃။ ဂလာ၊ ၂:၃။ ၂တီ၊ ၄:၁၀။

ညွှန်ကြားချက်များကိုမမေ့နှင့်။- 6 အသင်းတော်ကိုအုပ်ထိန်းသူသည်အ  
 စရာမရှိသူဖြစ်ရမည်။ သူ့မှာဇနီးတစ်ယောက်  
 သာရှိရမည်။ သူ၏သားသမီးများသည်ယုံ  
 ကြည်သူများဖြစ်ရမည်။ အပျော်ကြူးသူများ၊  
 စကားနားမထောင်သူများမဖြစ်စေရ။-\*

7 အသင်းတော်ကိုခေါင်းဆောင်သူသည်ဘုရား  
 သခင်၏အမှုတော်ကိုတာဝန်ယူ၍ ဆောင်ရွက်  
 ရသူဖြစ်သဖြင့်အပြစ်ဆိုစရာမရှိသူ ဖြစ်ရမည်။  
 သူသည်မောက်မာသူ၊ စိတ်တိုသူ မဖြစ်စေရ။  
 သေသောက်ကြူးသူ၊ ကြမ်းတမ်း သူ၊  
 ငွေကိုမက်မောသူမဖြစ်စေရ။- 8 ဧည့်သည်ဝတ်ကိုပြုတတ်သူ၊  
 ကောင်းမြတ်သည့် အရာကိုနှစ်သက်တတ်သူဖြစ်ရမည်။  
 သူသည် မိမိကိုယ်ကိုထိန်းချုပ်နိုင်ရမည်။  
 ဖြောင့်မတ် ရမည်။ ဘုရားတရားကိုရိုသေကိုင်းရို  
 င်းရမည်။ စည်းကမ်းသေဝပ်ရမည်။-

9 သူသည်မှန်ကန်သည့်အယူဝါဒကိုစွဲမြဲစွာ  
 ခံယူယုံကြည်ရမည်။ ဤနည်းအားဖြင့်သူသည်  
 တရားစစ်တရားမှန်အားဖြင့်အားပေးတိုက်  
 တွန်းနိုင်လိမ့်မည်။ ထိုတရားစစ်တရားမှန်ကို  
 အတိုက်အခံပြုသူတို့၏အမှားကိုလည်း  
 ထောက်ပြနိုင်လိမ့်မည်။

10 ထိုတရားကိုတော်လှန်ကာအကျိုးမဲ့သည့်

---

\* 1:6 ဘတိ၊ ၃:၂-၇။

စကားများအားဖြင့်လှည့်စားတတ်သူအများ  
 အပြားပင်ရှိ၏။ အထူးသဖြင့်ယုဒဘာသာမှ ခရစ်ယာ  
 န်ဘာသာသို့ကူးပြောင်းလာသူတို့ အထဲတွင်ရှိပေသည်။-  
 11 ထိုသူတို့၏နှုတ်ကိုပိတ်ရန်လိုအပ်လာပေ  
 ပြီ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သူတို့သည်ငွေ  
 ရရှိရေးရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် မသွန်သင်သင့်

သောအရာများကိုသွန်သင်ခြင်းအားဖြင့်  
 အိမ်ထောင်စုများကိုကမောက်ကမဖြစ်စေ

ကြသောကြောင့်တည်း။- 12-14 သူတို့၏ပရောဖက်ဖြစ်သူကရေတေကျွန်း  
 သားတစ်ဦးကပင်လျှင် "ကရေတေကျွန်းသား

တို့သည်အစဉ်လိမ်လည်သူများ၊ သားရဲဆိုး  
 များ၊ ပျင်းရိစားကြူးသူများဖြစ်၏" ဟုပြော

ဆိုခဲ့၏။ ထိုသူ၏ပြောဆိုချက်သည်မှန်ပေ  
 သည်။ သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်အမှန်တကယ်

ယုံကြည်လာကြစေရန်လည်းကောင်း၊ ယုဒ  
 ဒဏ္ဍာရီစကားများနှင့်သမ္မာတရားကို ပစ်ပယ်

သူတို့၏ပညတ်များကိုစွန့်လွှတ်လိုက်ကြ  
 စေရန်လည်းကောင်းသူတို့အားကြပ်တည်း

စွာဆုံးမရမည်။- 15 မိမိတို့ကိုယ်တိုင်စိတ်နှလုံးစင်ကြယ်သန်ရှင်း  
 သူတို့အဖို့မှာ မည်သည့်အရာမဆိုစင်ကြယ်

သန်ရှင်း၏။ သို့သော်မိမိတို့ကိုယ်တိုင်မစင်  
 ကြယ်မယုံကြည်သူတို့အဖို့မှာမူကား အဘယ်အရာမျှစင်ကြယ်သန်ရှင်းသ

မရှိ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ထိုသူတို့၏စိတ် နှလုံးနှင့်ဩ

တု တပုစိတ်သည်ညစ်ည မ်းနေသော ကြောင့်ဖြစ်၏။-  
 16 သူတို့သည်ဘုရားသခင်ကိုသိသည်ဟုဝန်ခံ  
 သော်လည်းသူတို့အကျင့်ကမထောက်ခံ။ သူ  
 တို့သည်မုန်းဖွယ်ကောင်းသူ၊ နားမထောင်သူ၊  
 ကောင်းမြတ်သည့်အမှုတစ်စုံတစ်ခုကိုမျှ  
 ပြုရန်မသင့်တော်သူများဖြစ်ကြ၏။

## 2

### မှန်ကန်သောအယူဝါဒ

1 သို့ရာတွင်သင်သည်မှန်ကန်သည့်အယူဝါဒ  
 နှင့်ကိုက်ညီသည့် အကြောင်းအရာကိုသွန်သင်  
 ရမည်။- 2 အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူအမျိုးသားတို့အား  
 သမု မာသတိရှိရန်၊ တည်ကြည်ရန်နှင့်ကုန်စေတင့်  
 စည်းကြရန်လည်းကောင်း၊ စစ်မှန်သောယုံကြည်  
 ခြင်း၊ မေတ္တာ၊ ခံနိုင်ရည်တို့ဖြင့်ပြည့်ဝကြစေရန်  
 လည်းကောင်းသွန်သင်လော့။- 3 ထိုနည်းတူစွာအသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူ  
 အမျိုးသမီးတို့သည်လည်း ဘုရားတရား  
 ကြည်ညိုသူများဖြစ်ရန်သွန်သင်လော့။ သူ  
 တို့သည်သူတစ်ပါး၏အသရေကိုဖျက်သူ များ၊  
 အရက်၏ကျွန်များမဖြစ်စေရ။ အကောင်း  
 ကိုသင်ကြားပေးတတ်သူများဖြစ်ရကြမည်။-  
 4 သို့မှသာသူတို့သည်မိမိတို့ထက်အသက်  
 ငယ်ရွယ်သူအမျိုးသမီးတို့အား ကိုယ့်ခင်ပွန်း၊

သားသမီးများကိုချစ်ခင်မှု- 5 ကြွေးစောင့်စည်းမှု၊  
 ဖြူစင်မှု၊ အိမ်ရှင်မကောင်း ပီသမှုနှင့်ခင်ပွန်းသည်၏စကားကိုနား  
 ထောင်မှုတို့ကိုလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနိုင်မည်။  
 ဤနည်းအားဖြင့်ဘုရားသခင်၏တရား  
 တော်ကိုပုတ်ခတ်ပြောဆိုသူရှိမည်မဟုတ် ပေ။

6 ထိုနည်းတူစွာငယ်ရွယ်သူအမျိုးသားများ  
 အားကြွေးစောင့်စည်းရန်တိုက်တွန်းလော့။-

7 ကိစ္စအဝဝ၌သင်ကိုယ်တိုင်ပင်လျှင်စံနမူ  
 နာကောင်းကိုပြုလော့။ တည်ကြည်လေးနက်စွာ  
 သြဝါဒပေးလော့။- 8 သင်၏ရန်သူများသည်ငါတို့အားအဘယ်  
 အမှုတွင်မျှအပြစ်ရှာ၍မရသဖြင့် အရှက်  
 ကွဲကြစေရန်သင်သည်သူတစ်ပါးတို့ပြစ်  
 တင်ဝေဖန်မှုမပြုနိုင်အောင်လျောက်ပတ်သည့်  
 စကားကိုပြောဆိုလော့။

9 အစေခံကျွန်တို့သည်မိမိတို့သခင်များ  
 ၏စကားကိုနားထောင်ရကြမည်။ အစစ  
 အရာရာတွင်သခင်တို့နှစ်သက်အောင်ပြုရ ကြမည်။  
 စကားတို့ပြန်ပြောဆိုမှု- 10 သို့မဟုတ်ခိုးဝှက်မှုကိုမပြုရ။  
 ယင်းသို့ပြု မည့်အစားသူတို့သည်အစဉ်ရိုးသား၍  
 သစှ စ ရှိသူများဖြစ်ကြောင်းပေါ်လွင်စေရမည်။  
 ဤ နည်းအားဖြင့်သူတို့သည်မိမိတို့ပြုသမျှ  
 သောအမှုတို့တွင် ငါတို့ကယ်တင်ရှင်ဘုရား  
 သခင်၏တရားတော်အရောင်အဝါကိုပိုမို၍

ထွန်းတောက်စေကြလိမ့်မည်။

11 ဘုရားသခင်သည်လူသားအပေါင်းတို့အား ကယ်တင်ရန်အတွက် မိမိ၏ကျေးဇူးတော်ကို ပေါ်လွင်ထင်ရှားစေတော်မူပြီ။- 12-13 ငါတို့သည်မိမိတို့၏ကြီးမြတ်သည့်သခင်တည်းဟူသော ကယ်တင်ရှင်ယေရှုခရစ်

၏ဘုန်းအသရေတော်ထင်ရှားပေါ်ထွန်းမည့် မင်္ဂလာနေ့မြတ်ကိုစောင့်မျှော်ကာ ဘုရားမဲ့ တရားမဲ့ပြုကျင့်ခြင်းနှင့်လောကရမ္မက်ဆန္ဒ တို့ကိုစွန့်ပစ်ကြရန်လည်းကောင်း၊ ဣန္ဒြေစောင့်

စည်းခြင်း၊ ရိုးသားဖြောင့်မတ်ခြင်းဘုရား ဝတ်၌မွေ့လျော်ခြင်းတို့ဖြင့်ဤလောက၌ အသက်ရှင်ကြစေရန်လည်းကောင်း ထို ကျေးဇူးတော်ကငါတို့အားဆုံးမ သွန်သင်လျက်ရှိ၏။-

14 ငါတို့အားဆိုးညစ်မိုက်မဲမှုအပေါင်းမှကယ် ဆယ်တော်မူရန်လည်းကောင်း၊ ငါတို့သည်စိတ် နှလုံးဖြူစင်သန်ရှင်းလျက်ကိုယ်တော်သာ လျှင်ပိုင်တော်မူသောသူများဖြစ်လျက် အကျင့်

ကောင်းများ၌စိတ်အားထက်သန်ကြစေရန် လည်းကောင်းခရစ်တော်သည်ငါတို့အတွက် မိမိကိုယ်ကိုစွန့်တော်မူ၏။\*

15 သင်သည်ဤအကြောင်းအရာများကိုဟော ပြောသွန်သင်လော့။ အားပေးတိုက်တွန်းဆုံးမ

\* 2:14 ဆာ၊ ၁၃၀:၈။ ထွ၊ ၁၉:၅။ တရား၊ ၄:၂၀၊ ၇:၆၊ ၁၄:၂။ ၁ပေ၊ ၂:၉။



သွန်သင်သည့်အခါ၌သင်၌ရှိသမျှသော  
အခွင့်အာဏာကိုအသုံးပြုလော့။  
အဘယ်သူမျှအထင်မသေးစေနှင့်။

သင့်အား

### 3

ခရစ်ယာန်တို့မည်ကဲ့သို့ပြုမူရမည်အကြောင်း

1 တိုင်းပြည်အုပ်ချုပ်သူများနှင့်အာဏာပိုင်များ  
၏အုပ်စိုးခြင်းကိုဝန်ခံ၍ သူတို့၏စကားကို  
နားထောင်ကြရန်လည်းကောင်း၊ ကောင်းမြတ်သော  
အမှုကိစ္စမှန်သမျှကိုဆောင်ရွက်ဖို့အသင့်ရှိ  
ကြရန်လည်းကောင်း သင်၏လူစုအားသတိ ပေးလော့။-

2 မည်သူ့အကြောင်းကိုမျှမကောင်းမပြောဘဲ  
ငြိမ်းချမ်းခင်မင်စွာနေထိုင်ကြစေရန်နှင့်  
အစဉ်အမြဲလူ့ခပ်သိမ်းတို့အားသိမ်မွေ့စွာ  
ဆက်ဆံကြစေရန်သူတို့အားပြောကြား လော့။-

3 အခါတစ်ပါးကငါတို့ကိုယ်တိုင်ပင်လျှင်  
မိုက်မဲ၍ မနာခံဘဲလမ်းမှားလျက်နေခဲ့  
ကြ၏။ ရမ္မက်ဆန္ဒနှင့်အမျိုးမျိုးသောအပျော်  
အပါးလိုက်စားမှုများ၏ကျွန်ုပ်တို့ဖြစ်ခဲ့ကြ၏။

ငါတို့၌အမြဲပင်မနာလိုသောသဘော၊ ငြူ  
စူသောသဘောရှိခဲ့ကြ၏။ သူတစ်ပါးတို့  
သည်ငါတို့ကိုမုန်းကြ၏။ ငါတို့ကလည်း  
သူတို့ကိုမုန်းကြ၏။ - 4 သို့ရာတွင်ငါတို့ကယ်တင်ရှင်ဘုရားသခင်

၏ကရုဏာတော်နှင့်မေတ္တာတော်ပေါ်လွင်ထင်  
ရှားလာသောအခါ။- 5 ငါတို့သည်ကယ်တင်ခြင်းကိုခံရကြပေ  
သည်။ ဤသို့ကယ်တင်ခြင်းခံရသည်မှာငါ  
တို့ကိုယ်တိုင်ပြုလုပ်ခဲ့သည့်ကောင်းမှုတစ်စုံ  
တစ်ရာကြောင့်မဟုတ်။ ကိုယ်တော်သည်မိမိ၏  
ကရုဏာတော်နှင့်အညီသန်ရှင်းသောဝိညာဉ်  
တော်အားဖြင့် ငါတို့အားအသစ်သောမွေး  
ခြင်းနှင့်ဘဝသစ်ကိုဆေးကြောခြင်းဖြင့်  
ပေးတော်မူသောကြောင့်ဖြစ်၏။- 6 ဘုရားသခင်သည်ငါတို့၏ကယ်တင်မှု  
ယေရှုခရစ်အားဖြင့် သန်ရှင်းသောဝိညာဉ်  
တော်ကိုငါတို့အပေါ်သို့ကြွယ်ဝစွာသွန်း  
လောင်းတော်မူ၏။- 7 ယင်းသို့ပြုတော်မူခြင်းမှာငါတို့သည်ကျေးဇူး  
တော်အားဖြင့် ဘုရားသခင်နှင့်မှန်ကန်စွာဆက်  
ဆံ့မှုကိုရရှိကာ ငါတို့မျှော်လင့်တောင့်တသည့်  
ထာဝရအသက်ကိုခံယူရကြစေရန်ပင် ဖြစ်ပေသည်။-  
8 ဤစကားသည်သစ္စာစကားဖြစ်၏။

ဘုရားသခင်ကိုယုံကြည်သူတို့သည်ကောင်း  
မြတ်သောအကျင့်၊ လူ့အပေါင်းတို့အားအကျိုး  
ပြုသောအကျင့်များ၌မွေ့လျော်ကြစေရန်  
အထက်တွင်ဖော်ပြခဲ့သည့်အမှုအရာများ  
ကိုအထူးဂရုပြု၍နှိုးဆော်တိုက်တွန်းလော့။-  
9 သို့ရာတွင်အကျိုးမဲ့ငြင်းခုံခြင်း၊ ရှည်လျား  
သောဆွေစဉ်မျိုးဆက်စာရင်းများပြုလုပ်ခြင်း၊

ရန်ဖြစ်ခြင်း၊ ပညတ်တရားနှင့်ပတ်သက်၍  
 အငြင်းပွားခြင်းတို့ကိုရှောင်ကြဉ်လော့။ ထိုသို့  
 ပြုမှုခြင်းများသည်မည်သို့မျှအသုံးမဝင်၊  
 အကျိုးလည်းမရှိ။- 10 စိတ်ဝမ်းကွဲပြားမှုများကိုဖြစ်စေသောသူအား  
 အနည်းဆုံးနှစ်ကြိမ်သတိပေးပြီးနောက်သူ  
 နှင့်ထပ်မံ၍မည်သို့မျှမဆက်ဆံနှင့်။-

11 ထိုသို့သောသူသည်ဖောက်ပြန်သောသူဖြစ်  
 ကြောင်းသင်သိ၏။ ထိုသူ့အပြစ်သည်သူ့အပြစ်  
 ရှိကြောင်းကိုသက်သေထူလျက်ရှိပေသည်။

**နောက်ဆုံးညွှန်ကြားချက်များ**

12 အာတေမကိုဖြစ်စေ၊ တုခိ တ်ကိုဖြစ်စေသင့်ထံ  
 သို့ငါစေလွှတ်လိုက်သောအခါ ငါရှိရာနိ ကော  
 ပလိမြို့သို့အစွမ်းကုန်ကြိုးစား၍လာခဲ့လော့။  
 ထိုမြို့တွင်ဆောင်းရာသီအတွင်းနေထိုင်ရန်  
 ငါဆုံးဖြတ်ပြီးဖြစ်၏။- ☆ 13 ရှေ့နေဖြစ်သူဇေနနှင့်အာပေါလုတို့ခရီးပြု  
 နိုင်ရန်အတွက်အစွမ်းကုန်ကူညီဆောင်ရွက် ပေးလော့။  
 သူတို့တွင်လိုလေသေးမရှိရ အောင်လည်းကူညီလိုက်ပါ။-  
 ☆ 14 စားဝတ်နေရေးအတွက်အမှန်တကယ်လိုအပ်  
 သည်တို့ကိုရရှိနိုင်ရန် ငါတို့၏လူစုသည်  
 ကောင်းသောအသက်မွေးမှုကိုပြုကြရန်သွန် သင်လော့။  
 မိမိတို့၏လုပ်အားကိုအချည်းနှီး မဖြစ်စေရကြ။

---

☆ 3:12 တ၊ ၂၀:၄။ ဧ၊ ၆:၂၁-၂၂။ ကော၊ ၄:၇-၈။ ၂တိ၊ ၄:၁၂။ ☆ 3:13  
 တ၊ ၁၈:၂၄။ ၁ကော၊ ၁၆:၁၂။

15                    ငါနှင့်အတူနေသူအပေါင်းတို့ကသင့်အား  
 နှုတ်ဆက်လိုက်၏။                    ယုံကြည်ခြင်းတရား၌ငါ  
 တို့၏မိတ်ဆွေများအားနှုတ်ဆက်လော့။  
 ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကိုသင်တို့  
 အားလုံးခံစားရကြပါစေသော။ တိတုသြဝါဒစာပြီး၏။

**Common Language Bible**  
**Burmese: Common Language Bible Bible without**  
**Deuterocanon**

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

**Burmese Common Language Bible**

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

---

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793